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This report deals with internal erosion. In France, every year, one hydraulic earthen structure (small dam, canal or flood embankment) is
breached by internal erosion. The mitigation of the risk of internal erosion was the purpose of a national research program called Erinoh. The
risk assessment of internal erosion made by Erinoh is reported in three steps: 1. laboratory tests: main mechanisms of internal erosion are
evaluated in lab tests on intact or compacted samples, 2. methods of detection on site : the flaws or defects on site (leaks, cavities, other
anomalies) are localized and sometimes monitored by accurate methods of detection, 3. engineering methods : the risk assessment is finally
driven by functional analysis, behaviour assessment and engineering rules based on filter criteria and erosion thresholds. Every step is
described in a handbook. This report presents some outputs of the Erinoh Project and invites the practitioners to read the 3 handbooks for
applications. / Ce rapport traite de l'érosion interne. En France, chaque année un ouvrage hydraulique est victime d'une rupture par érosion
interne. La réduction de ce risque de rupture par érosion interne fut l'enjeu d'un projet national de recherche appelé Erinoh. Le diagnostic que
porte Erinoh sur ce risque est détaillé à trois niveaux : 1. au niveau du laboratoire par des essais d'érosion reproduisant la pathologie du site sur
des échantillons prélevés intacts ou recompactés, 2. au niveau du site par la localisation de défauts (fuites, cavités ou autres anomalies) par
des méthodes de détection et de suivi éventuel de ces défauts, 3. au niveau du bureau d'études par l'analyse fonctionnelle, l'analyse
comportementale et l'application de règles d'ingénierie sur les filtres et les seuils d'érosion. Chaque niveau d'analyse fait l'objet d'un guide. Ce
rapport rappelle quelques résultats du projet Erinoh et renvoie pour une mise en pratique de chacun de ces niveaux d'analyse aux publications.
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